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Referat Skolebestyrelsesmøde den 24. marts 2022 

 

 

 Mødedeltagere: 

 

Forældrevalgte: 

Dea Franck, Johanne Littrup, Karin Lindholt, Lea Schmidt, Louise Mathiasen, Nis Benn, So-

fie Riis, Susanne Pliniussen, Martin Kaag 

 

Medarbejdervalgte: 

Maja Sambleben, Vibe Andersen 

 

Elevvalgte:  

Liva Marie Ørberg (9.z), Albert Christian Linder Houlberg Blandford (9.a) 

 

Ledelse:  

Dorte Baun 

 

Dato: 24. marts 

2022 

 

Tid:18.00 – 

21.00 

Gæster: 

  Afbud: Maja Sambleben, Fraværende: Dea Franck, Liva Ørberg 

 Mødeleder: Susanne Pliniussen 
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Sted:  

Afd. Balsmose-

skolen 

Referent: Pædagogisk Daglig Leder, Henriette Andersen 

 

 

 

 

 

Dagsordenpunkt 

 

 

Formål 

 

Tid 

 

Beslutning/referat 

 

Ansvar 

   Sofie Riis er flyttet til en anden kommune og udtræder derfor af 

bestyrelsen. Sofie kommer forbi og siger farvel. 

 

1. Godkendelse af referat Beslutning 18.00 Godkendt Mødeleder 

2. Godkendelse af dagsorden Beslutning 18.02 Godkendt Mødeleder 

3. Meddelelser fra elevrådene Orientering 18.05 Elevrådet er i gang med værdiprocessen blandt eleverne. Der 

samles op på førstkommende elevrådsmøde. 

 

Eleverne 

4. Konvertering af UUV / afkor-

telse af skoledagen 

 

På baggrund af national politisk aftale 

om fortsættelse af frihedsgraderne fra 

indeværende skoleår drøfter og beslut-

ter skolebestyrelsen holdning og opbak-

ning til skolens ordning for kommende 

skoleår. 

Strukturen med den ekstra konvertering 

af UUV blev sat i værk fra uge 3 og har 

derfor ikke kørt ret længe. 

Beslutning 18.10 De ledige ressourcer som er fremkommet ved konvertering af un-

derstøttende undervisning anvendes som to-voksentimer og til 

lektiecafé. 

 

Bestyrelsen bakker op om, at den nuværende ordning / konverte-

ring fortsætter i kommende skoleår. 

Bestyrelsen orienteres overordnet om anvendelsen af ressour-

cerne i skoledagen og en status på SFO’erne i en evaluering som 

foretages i kommende skoleår. Evalueringen indeholder analyse 

af hvilke positive og negative forskelle ordningen gør for elever 

og skoledag. 

 

Dorthe 
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Skolen evaluerer ordningen i det omfang 

det er muligt og fremlægger resulta-

terne for skolebestyrelsen. 

Struktur og evaluering drøftes ligeledes i 

MED-udvalget dagen før skolebestyrel-

sesmødet. Derfor er den endelige ind-

stilling fra skolen endnu ikke helt på 

plads, men vi arbejder med en model, 

hvor den nuværende struktur og kon-

vertering fortsætter i det nye skoleår; 

med evaluering i slutningen af skoleåret 

2022 2023. 

 

Bilag: Øgede frihedsgrader – konverte-

ring af UUV 

 

 

Evalueringen foretages i kommende skoleår i god tid inden års-

planlægningen.  

 

 

5. Opfølgning på skolebestyrel-

sens principper 

 

Skolebestyrelsen drøfter muligheder og 

ideer til opfølgning på skolebestyrelsens 

nyeste principper. 

På baggrund af drøftelserne beslutter 

bestyrelsen det videre arbejde. 

 

Drøftelse / 

beslutning 

18.25  

Bestyrelsen er optaget af: 

 

- hvordan principperne skaber værdi og lever i praksis.  

- at få afdækket hvad skolens forældre synes er vigtigt 

- princippet for skole/hjem-samarbejde og vikardækning.   

 

Punktet tages op på et kommende møde, hvor der afsættes mere 

tid til punktet. Her bringes perspektiverne fra mødet med kon-

taktforældrene også i spil. 

 

Susanne 

6. Statusrapport 

 

Status rapport over skolens og kommu-

nes resultater for skoleåret 2020 2021 

fremlægges for bestyrelsen. 

Orientering 

/ drøftelse 

18.40 Bestyrelsen hæfter sig ved, at inklusionsprocenten er faldende, 

og har følgende kommentarer: 

 

 det er ikke meningsfuldt at tale om et inklusionstal som 

noget godt eller skidt 

Dorthe 
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Bestyrelsen drøfter indholdet og vigtige 

pointer. 

Rapporten har været behandlet politisk 

på det seneste skoleudvalgsmøde. 

 

Bilag: Statusrapport 2020 2021 

 det kunne være godt med et afsnit om de kommunale 

kompetencecentre.  

7. Ordensregler 

 

Skolebestyrelsen nedsatte en arbejds-

gruppe på et tidligere møde, som skulle 

kigge på og komme med oplæg til nye 

eller reviderede ordensregler for skolen. 

Arbejdsgruppen fremlægger status og 

arbejde, og bestyrelsen drøfter den vi-

dere proces. 

 

Bilag: Udkast til ordensregler 

 

Fremlæg-

gelse / 

drøftelse 

19.00 Bestyrelsen drøftede forslaget og inddragelsesproces i forhold til 

eleverne.  

 

Processen for udarbejdelse af ordensregler skal ses nær sammen-

hæng med den igangsatte værdiproces.  

 

Punktet tages op på et kommende møde 

 

 

Susanne 

PAUSE  19.15   

8. Fast punkt: Kreative lærings-

miljøer 

 

Orientering og status på skolens bygge-

processer herunder økonomi til projektet 

på afd. Balsmoseskolen. 

 

Orientering 

/ Drøftelse 

19.25  

Afd. Balsmoseskolens byggeri tilføres ekstra 13. millioner til gen-

nemførsel af projektet. 

 

På Balsmoseskolen udkommer der et nyhedsbrev om byggeret en 

af de nærmeste dage.   

 

Dorthe 

9. Skoleårets planlægning 

 

Orientering 

/ godken-

delse 

19.40 Vores elevtal er svagt stigende, hvilket også betyder, at økono-

mien er stabil.  

 

Dorthe 
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Skolebestyrelsen orienteres om status 

på skoleårets planlægning. 

Herunder fremlæggelse af økonomi og 

tildeling for kommende skoleår, med 

henblik på at bestyrelsen godkender den 

økonomiske fordeling. 

 

Bilag: tildeling til skoleåret 2022 2023 

(eftersendes når materialet er klar) 

 

Tildelingen er delt op i tre hoveddele: Skole, SFO og kompetece-

center. 

 

10. Dialogmøde med kontaktfor-

ældrene 

 

Drøftelse af indhold, opgaver og ansvar i 

forbindelse med dialogmødet med kon-

taktforældrene den 30. marts. 

Bestyrelsen orienteres ligeledes om an-

tal tilmeldte. 

 

Bilag: Indbydelse til dialogmøde 

Drøftelse / 

aftaler 

20.00 Der er ca. 40 tilmeldte. 

Nis, Susanne, Johanne og Martin deltager fra skolebestyrelsen.  

 

Der er et fælles oplæg i starten om skolebyggeriet på ca. 30 min. 

Derefter to seancer på hver 20 min i workshops: 

 

Værdier: Martin 

Vikardækning: Morten, Susanne 

IT og digitalisering: Johanne 

Skole/hjem-samarbejde: Nis, 

 

Input tages med tilbage til kommende bestyrelsesmøde og an-

vendes som en del af arbejdet med principper.  

Susanne / 

Dorthe 

11.  Skolebestyrelsesvalg 

 

Orientering og drøftelser vedr. det kom-

mende skolebestyrelsesvalg.  

 

Valg af repræsentanter til af valgbesty-

relse. 

Drøftelse / 

valg / afta-

ler 

20.10  

Valgbestyrelsen består af Dorthe, Susanne og Johanne  

Der udsendes valgmateriale til alle forældre.  

 

Der laves et reklameindslag på dialogmødet med kontaktforæl-

drene.   

Dorthe 
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Bestyrelsen afklarer evt. opgaver og 

kommunikation i forbindelse med opstil-

ling og valg af kandidater. 

 

På valg er: 

Susanne Pliniussen 

Sofie Riis (udtræder af bestyrelsen) 

Lea Schmidt 

Dea Franck 

Johanne Littrup 

 

Bilag: folder - skolebestyrelsesvalg 

 

12. Meddelelser fra bestyrelsens 

formand 

Orientering 20.25 Orientering om politiske drøftelser i forhold til anvendelsen af 

Søagerskolens bygninger. 

 

Susanne 

13. Meddelelser fra skoleledel-

sen 

Bilag: Meddelelser (eftersendes) 

Opdateret årshjul 

Orientering 20.40 Egedal kommune forventes at modtage 170 Ukrainske flygtninge. 

Børnene har krav på at komme i skole. Der oprettes særlige en-

heder til at modtage disse elever i den første tid.  

 

 

Værdiprocessen er sat i gang blandt elever, medarbejdere og le-

delse.  

 

 

 

 

Dorthe og 

Daglig le-

der 

14.  Evt.  20.50 Der udtrykkes ønske om en tidligere offentliggørelse af resultater 

fra trivselsundersøgelse.  
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15. Kommunikations behov 

 

Fast punkt på bestyrelsens dagsorden jf. 

tidligere drøftelser vedr. behov for kom-

munikation til forældre og andre. 

Bestyrelsen drøfter om der er punkter / 

beslutninger eller andet fra mødet, som 

med fordel kan kommunikeres. 

 

 20.55 

 

 

 

 

 

 

 

21.00 

Susanne laver en lille video om skolebestyrelsesvalget, afkortet 

skoledage og værdiproces i forhold til eleverne. 

Alle 

 

Næste møde-dato Næste møde – tid Næste møde –  

Sted 

Ansvar - dagsorden 

 

30. marts 2022 

(Dialogmøde) 

 

25. april 2022 

 

 

 

18.00 – 20.00 

 

 

18.00 – 21.00 

 

Skolens Hjerte 

 

 

Boesagerskolen 

 

Susanne og Dorthe 

 

 

Dorthe og Susanne 

 


